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Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo Klub Koalicji Obywatelskiej gotowy? Klub Prawa i Sprawiedliwości 

gotowy? Kraków dla Mieszkańców gotowy i Klub Lewicy czy jest gotowy? To Szanowni 

Państwo bardzo proszę o cieszę na sali, proszę o sprawdzenie obecności. Proszę o wydruk. 

Pan Łukasz Gibała nieobecny, Pan Marek Hohenauer nieobecny, Pan Bartłomiej Kocurek 

nieobecny. Marek Hohenauer stwierdzam, że jest na sali, Pan Radny Kocurek również, Pana 

Łukasza Gibały nie widzę, Pana Porębskiego Radnego nie widzę, Pana Radnego Marka 

Sobieraja też nie widzę, możemy jeszcze raz puścić listę? Dziękuję. Informuję, że Sesja Rady 

Miasta Krakowa jest transmitowana online, a jej przebieg jest rejestrowany. Pliki wideo z 

Sesji Rady Miasta są publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. Stwierdzam kworum 

upoważniające do podejmowania uchwał. Otwieram VI Sesję Rady Miasta Krakowa. Bardzo 

serdecznie witam Prezydenta Miasta Krakowa wraz z zastępcami, Panią Skarbnik, Pana 

Sekretarza, witam również Panią Andżelikę Borys, Prezesa Związku Polaków na Białorusi, 

Pana Marka Zdaniewskiego, Wiceprezesa Związku Polaków na Białorusi. W imieniu 

Radnych witam wszystkich przybyłych gości na Sesję. Bardzo proszę o krótkie zabranie głosu 

Panią Prezes. 

 

Pani Andżelika Borys 

Ja chciałabym bardzo serdecznie podziękować samorządom, gminom Małopolski, miastu 

Kraków, ponieważ od 25 lat taka była tradycja naszej współpracy Związku Polaków i Gmin 

Małopolskich, że tu były witane nasze polskie dzieci podczas pobytu na koloniach letnich w 

Krakowie. I dziękuję bardzo za kontynuację tej pomocy, za kontynuację współpracy, bo 

mimo lat tej sytuacji my, jako związek prowadzimy nauczanie języka polskiego i dbamy o 

sprawy polskie. Tak, że bardzo, bardzo serdecznie dziękuję, wszystkiego dobrego życzę 

Państwu. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Stwierdzam również, że jest obecny na sali Pan Łukasz Gibała, Radny Miasta 

Krakowa. Czy Prezydent, komisja lub grupa Radnych chciała wprowadzić do porządku obrad 

jakiś druk? Proszę bardzo. 
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Radna – p. M. Potocka 

W imieniu Komisji Rewizyjnej bardzo proszę o wprowadzenie i rozpatrzenie, jako sprawy 

nagłej projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Krakowa za rok 2023, druk numer 104 oraz o 

wprowadzenie i rozpatrzenie, jako sprawy nagłej projektu uchwały w sprawie absolutorium 

za rok 2023 dla Prezydenta Miasta Krakowa, druk numer 105.  

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Przystępujemy do wprowadzenia druków. W pierwszej kolejności druk 104, 

zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2023. Kto z Państwa z głosem za lub przeciw? Nie widzę, w związku z tym poddaję pod 

głosowanie druk. 

 

 Kto z Państwa jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał? Pan Radny Kożuch, wszystko 

okej z maszyną? Działa, dobrze. Dziękuję. 

 

 35 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Stwierdzam, że druk został wprowadzony 

do porządku obrad. 

 

 Przechodzimy do wprowadzenia druku numer 105, absolutorium za rok 2023 dla 

Prezydenta Miasta Krakowa. Kto jest z Państwa z głosem za lub przeciw? Nie widzę, w 

związku z tym poddaję pod głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję. 

 

 39 osób za, 0 przeciw, 0 osób się wstrzymało. Stwierdzam, że druk numer 105 został 

wprowadzony do porządku obrad. Przechodzimy do  

 

Interpelacji i wniosków Radnych. 
Czy są jakieś zgłoszenia? Nie widzę. Przechodzimy do  

 

Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 
Nie widzę zgłoszeń. Szanowni Państwo kolejnym punktem porządku obrad jest 

 

Rozpatrzenie raportu o Stanie Gminy za rok 2023. 
Na podstawie art. 28a.a ust. 1 ustawy o samorządzie gminy wójt, co roku do dnia 31 maja 

przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy. Raport został złożony zgodnie z wymogami 

ustawy w dniu 23 maja 2024, raport o stanie gminy za rok 2023 oraz sprawozdanie z 

realizacji uchwał podjętych przez Radę Miasta Krakowa w roku 2023, załącznik numer 1 do 

raportu o stanie gminy za rok 2023 został doręczony Państwu Radnym w dniu 24 maja 2024 

roku. Rada gminy rozpatruje raport, o którym mowa w art. 28.a.a ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie 

udzielenia lub nie udzielenia absolutorium wójtowi. W naszym przypadku Prezydentowi 

oczywiście. Raport jest rozpatrywany w pierwszej kolejności. Nad przedstawionym raportem 

o stanie gminy przeprowadza się debatę, w debacie nad raportem o stanie gminy Radni 

zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie nad raportem o stanie gminy 

mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. Informuję, że nie wpłynęło żadne zgłoszenie 

mieszkańców do udziału w debacie nad raportem o stanie gminy. Szanowni Państwo 

otwieram dyskusję, czy w imieniu klubu ktoś chciał zabrać głos? Nie widzę. Stanowiska 
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Radnych? Nie widzę. Mieszkańców również. Zamykam dyskusję, stwierdzam, że Rada 

Miasta Krakowa rozpatrzyła raport o stanie gminy za rok 2023 i przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku obrad. Rozpoczynamy procedowanie projektu uchwały według druku 78, 

projekt uchwały w trybie jednego czytania. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta 

Krakowa do projektu uchwały według druku 78 minął termin zgłaszania autopoprawek, a 

termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. 

Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącego prowadzącego 

obrady. 

 

Udzielenie Prezydentowi Miasta Krakowa wotum zaufania. 
Druk numer 78, bardzo proszę, tryb oczywiście jednego czytania, bardzo proszę o zabranie 

głosu Zastępcę Prezydenta Miasta Krakowa Pana Stanisława Mazura. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa Pan Stanisław Mazur 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Chcieliśmy przedstawić Wysokiej Radzie raport o stanie gminy. Kilka słów komentarza. 

Podzieliliśmy role w ten sposób, że ja nakreślę charakter tego dokumentu, jego znaczenie, a 

Pan Dyrektor Wierzchosławki będzie  mówił szczegółowych wnioskach, które z tego raportu 

płyną. Jak już zostało wspomniane to jest dokument, który jest obligatoryjny od 2018 roku, to 

jest dokument, który w mojej ocenie daje niezwykle skondensowany, ale niezwykle 

użyteczny zarazem obraz stanu gminy. W 15 kluczowych obszarach działania miasta 

prowadzone są bardzo głębokie analizy i formułowane wnioski, które dają możliwość takiego 

strategicznego oglądu jak wygląda miasto, co dzieje się na przestrzeni danego roku. Ale to, co 

istotne, co wyróżnia raport krakowski to jest to, że ten raport pokazuje szerszą perspektywę, 

mówi o tendencjach. Z tego punktu widzenia wydaje mi się, że to jest dokument niezwykle 

wartościowy i użyteczny. Korzystając z okazji chciałem podziękować Panu Dyrektorowi 

Wierzchosławskiemu, który od lat przygotowuje ten dokument, ja znam dokumenty z innych 

miast i proszę mi wierzyć ten dokument jest naprawdę bardzo wysokiej klasy. Jeżeli Pan 

Przewodniczący pozwoli to poproszę Pana Dyrektora o zreferowanie tego dokumentu. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Tak, oczywiście bardzo proszę Pan Dyrektor. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

Panie Przewodniczący będę potrzebował, nie widzę tutaj prezentacji. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Bardzo proszę Pana z obsługi żeby pomógł tutaj na chwilkę. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo Radni! 

Mam zaszczyt i przywilej przedstawić streszczenie raportu o stanie gminy za rok 2023. 

Przepraszam za ten moment zawahania, ale wszystkie prezentacje w PowerPoint były 

czerwone, a ta była głęboko niebieska i idealnie zlała się z tłem. Pozwólcie Państwo, że 

rozpocznę od tego, co najważniejsze w Krakowie, czyli od mieszkańców i krótkiego 

scharakteryzowania sytuacji demograficznej. Cieszy, że liczba mieszkańców ogółem 

przyrosła o ponad 3 tys. w stosunku do roku 2022, ale jak popatrzymy na wskaźniki 
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demograficzne to widzimy tutaj niestety pewne oznaki dające, będące podstawą do niepokoju. 

Przede wszystkim odnotowaliśmy po raz kolejny i to najgłębszy od 2020 roku ujemny 

przyrost naturalny, to wyraża się niestety niekorzystną różnicą między liczbą urodzeń i 

zgonów i w zasadzie ten rozwój, ten przyrost mieszkańców zawdzięczamy tylko dosyć 

wysokiemu stopniu migracji zewnętrznych i wewnętrznych, 3261 osób. Sam raport pokazuje 

efekty i rezultaty działań miasta, które możemy śledzić dzięki temu, że mamy wdrożony od 

lat budżet zadaniowy. On jest powiązany, zadania budżetowe powiązane są z obiektami 

zarządzania strategicznego, przekładają się na dziedziny, na usługi, programy, projekty, cele 

strategiczne i dzięki temu możemy śledzić, w jaki sposób wydatki w poszczególnych 

zadaniach, w poszczególnych dziedzinach wpływają na stan poszczególnych dziedzin. Ocenie 

zmiany stanu sytuacji w każdej dziedzinie służą wskaźniki dziedzinowe, które zdefiniowane 

są pod kątem jakości życia i jakości usług publicznych. Te same wskaźniki wykorzystywane 

są do parametryzacji celów strategicznych, programów, portfeli, projektów. Chciałbym 

Państwu teraz zaproponować taki przegląd dziedzin zarządzania ułożonych w kolejności 

alfabetycznej. Zaczynamy od A czyli administracja i cyfryzacja. To jest dziedzina, w której 

skupia się w zasadzie cała gospodarka finansowa miasta, planowanie, wykonanie budżetu. 

Tutaj realizowanych jest ponad 700 usług administracyjnych świadczonych przez Urząd 

Miasta i przez miejskie jednostki organizacyjne. Tutaj przez tę usługę przepływa cała 

korespondencja, także obsługa informatyczna Urzędu i tutaj widzicie Państwo kilka może 

takich charakterystycznych wartości. Pomimo trudnej sytuacji, złożonej sytuacji finansowej 

miasta za rok ubiegły została utrzymana ocena ratingu A minus, perspektywa stabilna, ocena 

usług świadczonych w Urzędzie uzyskała bardzo wysoką ocenę 4,53 w skali od 1 do 5, gdzie 

5 oznacza ocenę maksymalną. Najbardziej typowym produktem usług administracyjnych jest 

decyzja administracyjna i ona ma takie dwa wskaźniki jakościowe, terminowości, która ma 

dążyć do 100 % i decyzji uchylonych, która ma dążyć do zera. Te wartości od lat są dosyć 

wysokie. Dzięki wdrożonym rozwiązaniom informatycznym, w szczególności systemu 

obiegu korespondencji liczba korespondencji, przesyłek obsłużonych tą drogą wzrosła o 

ponad 100 tys. W Urzędzie świadczono 159 usług drogą elektroniczną, 82 w całości, 77 

częściowo, a wnioski elektroniczne można było złożyć dla 371 usług. Realizowane były 

programy elektroniczne A usługa komunikacja i obsługa oraz program Rdzeń, który jest 

kluczowy dla rozwoju usług, jakby systemu informatycznego, w tym systemu finansowego. 

Zatrudnienie w Urzędzie wyniosło ponad 3.100 osób. W zakresie bezpieczeństwa 

publicznego w roku ubiegłym liczba przestępstw odnotowanych w Krakowie na 1000 

mieszkańców była nieco większa niż w Warszawie, to jest ewenement, bo od lat byliśmy 

liderem, mieliśmy najmniej przestępstw w skali kraju, ta różnica jest bardzo nieznaczna, 

aczkolwiek warto zwrócić uwagę na wysoką wartość wskaźników wykrywalności przestępstw 

ogółem i przestępstw kryminalnych i co najważniejsze w badaniach prowadzonych od 10 lat 

przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 86,8 % mieszkańców stwierdziło, 

że Kraków jest miastem bezpiecznym. To jest wzrost o ponad 8 % w stosunku do roku 

poprzedniego. W ramach dziedziny społeczeństwo obywatelskie, D jak demokracja, 

realizowano ważne usługi związane z realizacją, nazywamy to w sumie polityką, chociaż 

nominalnie to jest program współpracy z organizacjami pozarządowymi, to jest taki 

horyzontalny proces umożliwiający realizację zadań publicznych organizacjom 

pozarządowym, których było w Krakowie w roku ubiegłym 5.622 i zlecono im ponad 500 

zadań w formie dofinansowania i 282 zadania w formie kontraktów, w formie powierzenia. 

Ważną inicjatywą była nieodpłatna pomoc prawna, z której skorzystało ponad 12 tys. 

mieszkańców i kilka ważnych programów. Otwarty Kraków w ramach, którego zrealizowano 

118 różnego typu projektów dla ponad 8 tys., prawie 9 tys. beneficjentów i przy 

zaangażowaniu ponad 80 organizacji pozarządowych. Prowadzono także punkt informacyjny 
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dla obcokrajowców, z którego skorzystało ponad 7 tys. osób, z czego 1.660 uzyskało wsparcie 

specjalistyczne. Miasto kształtowało także takie obywatelskie postawy wśród młodzieży i 

dzieci, poprzez program Kraków 2.0, Młody Kraków 2.0 w ramach, którego zrealizowano 

533 projekty dla ponad 7.600 osób. I bardzo ważny program PASIOS, program aktywizacji 

seniorów i integracji osób starszych w ramach, którego funkcjonowało 55 centrów 

aktywności seniora, w strategii docelowo przewidziane jest 70 takich centrów i ze wsparcia 

korzystało blisko 17 tys. osób. W ramach tej dziedziny realizowano także 10 edycję budżetu 

obywatelskiego, w ramach, której mieszkańcy złożyli 1.142 projekty. Głosowało prawie 70 

tys., 69.800 mieszkańców, 69.800 mieszkańców, wybrano 9 projektów ogólno miejskich, 135 

dzielnicowych, łączna kwota przeznaczona na tą edycję wynosiła 38 mln. Najwięcej 

projektów złożono w obszarze zieleń i ochrona środowiska, infrastruktura oraz kultura. E jak 

edukacja, czyli oświata i wychowanie. W ramach tej dziedziny miasto prowadziło 431 

placówek, szkół oraz dotowało 500 podmiotów prywatnych dofinansowywanych przez 

gminę. W samorządowych przedszkolach, szkołach pracowało 65 % ogółu nauczycieli i do 

tych szkół uczęszczało 66 % uczniów. Ponad 105 tys. 149 uczniów krakowskich 

samorządowych szkół uzyskało nagrodę Laur Olimpijski. Średnie wyniki egzaminów 

końcowych ośmioklasisty oraz wyników maturalnych, egzaminów maturalnych w Krakowie 

były wyższe niż średnia krajowa i niż oceny w Małopolsce. Tutaj widzimy dwie oceny, 

ponieważ rok 2023 był specyficzny, była formuła dla absolwentów 4-letnich liceów i formuła 

dla absolwentów w pozostałych szkołach. W ramach inwestycji miasto przeznaczyło 111 mln 

na kilkanaście zadań inwestycyjnych, z czego 6 zostało zakończonych, to jest te widoczne 

zaznaczone kolorem czerwonym, 2 były w trakcie realizacji i 10 na etapie przygotowania 

dokumentacji projektowej. Cieszy, że te szkoły są rozłożone na całej powierzchni miasta. W 

ramach dziedziny przedsiębiorczość i nauka, G jak gospodarka Kraków utrzymał pozycję 

lidera w zakresie liczby zarejestrowanych podmiotów gospodarki narodowej w roku 2023, 

blisko 180 tys. podmiotów w rejestrze REGON, odnotowano spadek wskaźnika bezrobocia o 

cztery dziesiąte punktu procentowego, a przeciętne zatrudnienie w sektorze przedsiębiorstw, 

czyli w przedsiębiorstwach zatrudniających powyżej 9 pracowników wyniosło 242,7 osób. 

Firmy w sektorze nowoczesnych usług biznesowych prowadziła 273 centra biznesowe 

zatrudniające blisko 98 tys. pracowników, z czego około 15 % to są cudzoziemcy. Liczba 

spółek handlowych to było 37.972, z czego spółki cywilne stanowiły 760, a spółki z 

ograniczoną odpowiedzialności 32,5 tys. W ramach dziedziny prowadzono punkt obsługi 

przedsiębiorcy, który udzielił, świadczył usługi dla 25 tys. przedsiębiorców, z czego ponad 

1.150 cudzoziemców. Miasto prowadziło także szeroką akcję popularyzacyjną 

przedsiębiorczość w szkołach ponadpodstawowych i na uczelniach wyższych, zorganizowano 

ponad 250 spotkań, w których uczestniczyło ponad 5.800 studentów i uczniów. Prowadzono 

także projekt dla aktywizacji zawodowej kobiet, który objął 1000 osób. Kraków dobrze 

wypadł w rankingach, tradycyjnie zajął czołowe miejsca w rankingach europejskich miast 

przyszłości, pierwsze miejsce w kategorii przyjazność biznesowa oraz drugą pozycję w 

kategorii kapitał ludzki i styl życia. Awansował także w rankingu miasta przyjazny dla 

biznesu 2023 oraz tradycyjnie uzyskał tytuł Gmina na piątkę czy Złota Gmina na piątkę w 

rankingu studenckiego koła naukowego SGH w Warszawie. W ramach dziedziny prowadzono 

także współpracę z Krakowskim Ośrodkiem Naukowo – Akademickim, głównie poprzez 

wspólną realizację konferencji naukowych, zorganizowano 41 takich projektów i krakowskie 

uczelnie dobrze wypadły w rankingach, Uniwersytet Jagielloński w rankingu Perspektyw 

zajął pierwsze miejsce ex aequo z Uniwersytetem Warszawskim, Akademia Górniczo – 

Hutnicza czwarte miejsce, a Politechnika Krakowska 25. W rankingu Szanghajskim UJ był w 

piątej setce, a Akademia Górnicza w dziewiątej. Kolejna dziedzina turystyka i promocja, H 

jak hospitality, gościnność. Tutaj taką ważną  zmianą to jest przede wszystkim liczba 
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odwiedzająca Kraków, która powoli wraca do proporcji, do wielkości przed okresu pandemii, 

było to 12 ponad milionów osób, z czego 7 mln ponad to byli turyści, czyli osoby spędzające, 

co najmniej jedną noc w mieście. O 58 % wzrosły także szacunkowe dochody z tytułu ruchu 

turystycznego, 10,6 mld, oraz wysoko też, znaczy odnotowaliśmy wysoki wzrost w zakresie 

turystyki biznesowej zarówno pod kątem liczby wydarzeń biznesowych ponad 4.300 jak i pod 

kątem liczby osób w nich uczestniczących, ponad 931 tys. Miasto prowadziło w tym czasie 

realizowało taką istotną politykę zrównoważonej turystyki, w ramach, której między innymi 

realizowało projekt, od trzech lat, projekt wspólnie z Urzędem Marszałkowskim, Małopolska, 

cel podróży mający przede wszystkim przypomnieć turystom na świecie o istnieniu Krakowa 

i Małopolski, szczególnie po okresie pandemii. Projekt wynosił, był finansowany w całości ze 

środków Unii Europejskiej, kwota dofinansowania wyniosła 24 mln, z czego część przypadła 

dla Krakowa. Średnia ocena usług w przypadku turystów zagranicznych utrzymała się na tym 

samym poziomie, co w roku 22 i nieco niższym w przypadku odwiedzających krajowych.  

W ramach promocji realizowano szereg kampanii promocyjno – informacyjnych, przede 

wszystkim Kraków w dobrym klimacie, Kraków w formie, płacę podatki w Krakowie, 

Krakowskie Centrum Kontaktu, Kraków wszechświat możliwości, portal miasta Kraków.pl 

odwiedziło ponad, prawie 33 mln, znaczy 33 mln odsłon, miasto była aktywne na Facebooku, 

na Istagramie i dawnym Twitterze czyli X. W zakresie kultury także odnotowujemy taki 

pozytywny trend powrotu do sytuacji sprzed pandemii, przeciętny mieszkaniec skorzystał z 

oferty kulturalnej 6,6 razy, miasto prowadziło 60 % instytucji kultury na terenie miasta, a 

przeciętne wydatki z budżetu miasta, wydatki bieżące wyniosły prawie 370 zł na jednego 

mieszkańca. Poziom dofinansowania instytucji kultury był nieco wyższy niż w roku 22, miało 

to między innymi związek także z podwyżkami dla pracowników tych jednostek. Miasto 

przyznawało stypendia, nagrody twórcom, było tych nagród 267, a dla 234 twórców miasto 

zapewniło pracownie w ramach zasobu miejskiego. Co jest ważne to takim ważnym 

wydarzeniem było wpisanie dzielnicy Nowa Huta na Listę Pomników Historii. Tutaj widzicie 

Państwo te pozytywne trendy w zakresie korzystania z oferty kulturalnej, dotyczy to przede 

wszystkim muzeów, galerii, centów i ośrodków kultury, bibliotek. W przypadku KBF nie 

możemy się porównać z latami 2029 – 20 ze względu na zmianę strukturalną. Tutaj pojawiła 

się spółka 5020. Nieco gorzej wypadają orkiestry. Miasto dofinansowywało obiekty 

zabytkowe, 40 takich obiektów na łączną kwotę 4,8 mln zł, prowadziło 51 zadań 

inwestycyjnych na łączną kwotę 93 mln, były to takie między innymi inwestycje jak zakup 

instrumentów dla miejskich orkiestr, modernizacja budynku Teatru Ludowego oraz 

utworzenie Teatralnego Instytutu Młodych w Nowej Hucie, budowa Centrum, Krakowskiego 

Centrum Muzyki, budowa Muzeum Miejsca Pamięci KL Plaszow czy modernizacji Galerii 

Sztuki Współczesnej Bunkier Sztuki. W zakresie mieszkalnictwa miasto pozyskało, 

pozyskiwało lokale nadające się do zasiedlenia, pozyskało ich 8,5 % więcej niż w roku 

poprzednim i o podobną też skalę zmniejszyła się liczba osób oczekujących w kolejce na 

przyznanie lokalu z zasobu gminnego. Pozytywnym zjawiskiem jest kontynuacja trendu 

zmniejszającego się poziomu zadłużenia lokatorów mieszkań komunalnych oraz poprawa 

stanu technicznego budynków komunalnych. Tutaj widzicie Państwo w prawym dolnym 

rogu, że procent budynków w złym stanie technicznym zmniejszył się z 6,9 % do 6,1 %.  

W zakresie ochrony i kształtowania środowiska priorytetem było utrzymanie zieleni oraz 

poprawa jakości powietrza. Patrząc jakby z perspektywy satelity i za pomocą technik to aż 

ponad 72 % powierzchni miasta jest odnotowywane, jako biologicznie czynna. Z punktu 

widzenia rejestru, Gminnego Rejestru Geodezyjno – Kartograficznego zieleń to jest 50,4 %. 

Powierzchnia terenów zielonych objętych, czy ogólnie formy, różne formy ochrony przyrody 

oraz wielkość terenów zielonych objętych działaniami gminy nie zmieniły się w stosunku do 

lat ubiegłych, mimo, że w roku ubiegłym ustanowiono 6 pomników oraz jeden nowy użytek 
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ekologiczny Słona Woda. Miasto w ramach działań bieżących posadziło ponad 18 tys., drzew 

w lasach, ponad 2.700 drzew poza lasami i 89,5 tys. krzewów i krzewinek. Wykorzystując 

narzędzie przestrzenne, dane przestrzenne monitorujemy dostępność Krakowian do zieleni i 

odsetek mieszkańców z dostępem do zieleni w odległości 300 m od miejsca zamieszkania 

liczymy tutaj tereny o powierzchni, co najmniej 0,5 ha, wyniósł 72,28 %. W ramach zadań 

inwestycyjnych zrealizowano 4 parki kieszonkowe oraz  budowano lub modernizowano 6 

parków miejskich, w tym Park Zakrzówek, Park im. Wisławy Szymborskiej czy Rzeczny 

Ogród Płaszów. W zakresie jakości powietrza wszystkie stacje monitoringu w 23 roku 

odnotowały brak przekroczeń norm w zakresie pyłów zawieszonych PM10 i PM2,5. Miasto 

aktywnie wspierało także mieszkańców w zakresie montażu mikroinstalacji fotowoltaicznych, 

tu w prawym rogu widzicie Państwo łączną liczbę tego typu inicjatyw, a tym żółtym kolorem 

zaznaczony jest udział miasta, wsparcie z budżetu i tutaj jest bardzo ładna taka grafika, która 

prezentuje, która pokazuje, że w roku 2023 już, co piąty budynek mieszkaniowy w Krakowie 

miał instalację fotowoltaiczną, podczas gdy w 21 roku był to, co 8 budynek, a w 20 co 16-ty. 

 P jak planowanie przestrzenne i architektura. W ramach tej dziedziny miasto uchwaliło  

12 miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, prowadziło prace nad 64 

kolejnymi, które obejmowały prawie 23 % powierzchni miasta, z czego 15,4 % powierzchni 

nieobjętej do tej pory planami. Rok ubiegły był także rokiem ważnych prac takich 

analitycznych i programowych w zakresie planowania przestrzennego, głównie w związku ze 

zmianami w ustawodawstwie. 24-go weszła w życie, weszły w życie przepisy ustawy o 

zmianie, nowelizujące ustawę o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Po lewej 

stronie widzicie Państwo sytuację jaka istniała, w zasadzie relacje pomiędzy strategią, 

studium i dokumentami planistycznymi czy decyzjami administracyjnymi, która istniała przed 

nowelizacji, a po prawej stronie sytuację, w której jesteśmy obecnie, już po nowelizacji.  

W tym momencie strategia przyjmuje pewne funkcje dotychczasowego studium, a model 

struktury funkcjonalno – przestrzennej i inne elementy strategii będą punktami odniesienia dla 

planu ogólnego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i decyzji 

lokalizacyjnych. S jak sport i rekreacja. Miasto prowadziło 97 obiektów sportowych, 

zarządzało nimi, jakość gminnej infrastruktury sportowej skokowo poprawiła się z 57,5 do 

64,9 %. Poprawiły się wyniki także w zakresie uczestnictwa w miejskich programach 

sportowych, w których uczestniczyło ponad 194 tys. osób, a także w programach 

pozaszkolnych dla dzieci i młodzieży, które objęły ponad 19 tys. osób. W Krakowie istnieje 

wiele klubów sportowych, prawie 750, z których 133 podpisało umowy na realizację zadań 

publicznych na kwotę ponad 5.431.000. Miasto realizowało imprezy o charakterze 

ogólnomiejskim, ogólnokrajowym, zagranicznym, 29 takich imprez i zadania inwestycyjne o 

wartości 226 ponad milionów złotych. 40 zadań inwestycyjnych zostało zakończonych lub 

było realizowanych, z czego część i to w sumie nieliczna, dotyczyła Igrzysk Europejskich, a 

pozostałe zadania dotyczyły infrastruktury sportowej ogólnodostępnej lub przy szkołach.  

W zakresie dziedziny transport cały czas wspinamy się powoli do stanu sprzed pandemii. 

Liczba pasażerów przewiezionych w roku ubiegłym wyniosła niespełna 352 mln osób, miasto 

świadczyło usługi przewozowe na terenie Krakowa i 19 gmin sąsiadujących, w zeszłym roku 

udało się doprowadzić  także do wspólnego biletu aglomeracyjnego. W ramach tych usług 

miasto prowadziło 27 linii tramwajowych i 194 linie autobusowe, inwestowało także w tabor, 

dzięki czemu średni wiek taboru tramwajowego wynosił 22,5 lat, autobusowego 7 lat dla 

MPK i ponad 8, prawie 8,7 dla Mobilisu. Z inwestycji takich kluczowych dla systemu 

transportu należy odnotować przede wszystkim przyrost dróg rowerowych o prawie 40 km, 

były to drogi w ciągu ulicy Stojałowskiego, Trasy Wolbromskiej, czy w ramach budowy III 

etapu Krakowskiego Szybkiego Tramwaju, na Wałach Wiślanych. Uruchomiono także 

kontrapasy i łączna długość ulic, w których dopuszczony jest ruch rowerowy pod prąd 



VI SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

19 czerwca 2024 

 

9 

 

wyniósł około 79 km. Montowano też infrastrukturę rowerową w postaci stojaków, 

prowadzono wypożyczalnię dla rowerów, w tym nową wypożyczalnię LajkBike z tysiącem 

rowerów, z czego połowa to rowery ze wspomaganiem elektrycznym. Monitorowano ruch 

rowerowy za pomocą 17 czujników, prowadzono wypożyczalnię taboru rowerowego 

towarowego  ze wspomaganiem elektrycznym oraz rowery na parkingach Park and  Ride. 

Tutaj widzicie Państwo wyniki, zmiana jakby ruchu rowerowego w stosunku do roku 22, 

sytuacja jest bardzo dynamiczna, to są te wspomniane czujniki ruchu rowerowego,  w 

zeszłym roku byli inni liderzy, w tym roku są inni, sytuacja jest bardzo rozwojowa. Gdy 

chodzi o gospodarkę komunalną, to jest U jak usługi. W roku ubiegłym miasto kontynuowało 

dostarczanie najważniejszych usług związanych z zapewnieniem, z dostępnością do sieci 

wodociągowej, do sieci kanalizacyjnej oraz zapewnieniem energii dla mieszkańców. Tutaj 

widzicie Państwo wyniki z roku 2022, bo niestety ani na etapie opracowywania raportu, ani 

do dzisiaj nie pojawiły się w Banku Danych Lokalnych GUS dane za rok ubiegły. Czekamy 

na nie, jak tylko się pojawią uzupełnimy. Natomiast warto odnotować, że w zeszłym roku w 

ramach tej dziedziny pracowano nad ważnym dokumentem, który będzie elementem strategii 

rozwoju Krakowa, planem działań na rzecz zrównoważonej energii i klimatu dla Gminy 

Miejskiej Kraków. Będzie on kontynuował, będzie to następca programu gospodarki 

niskoemisyjnej, który przez lata była realizowany w tej dziedzinie. W ramach usługi także 

prowadzono ważną dla jakości życia taką usługę oczyszczania mechanicznego miasta, to było 

na odcinku ponad, prawie 3 tys. km, jest to ważna usługa także z punktu widzenia jakości 

powietrza oraz bardzo ważną usługę związaną z gospodarowaniem odpadami, recyklingu. 

Wstępne wyniki tej usługi to jest 46,01 % w stosunku do wymaganych 35 %. Poziom 

składowania wynosił 1,70 %, a poziom ograniczenia masy odpadów komunalnych 

ulegających biodegradacji przekazywanych do składowania w stosunku do masy tych 

odpadów w 95 roku, jest to taki wskaźnik podstawowy, wyniósł 0,60 %. W ramach pomocy 

integracji społecznej W jak wsparcie objęto pomocą ponad 30 tys. krakowian to jest 3,9 % 

populacji. Ten odsetek jest mniej więcej stały z roku na rok. Wsparcie świadczono poprzez 

prowadzenie 9 domów pomocy społecznej z ponad 1.100 miejscami, 5 domów pomocy 

społecznej dla osób  z zaburzeniami psychicznymi dla ponad tysiąca osób. Funkcjonowaniem 

22 dziennych ośrodków wsparcia dla osób starszych, czyli w miejscu zamieszkania, obok 

CAS-ów, to jest niezależne od tego, co mówiłem w kontekście programu PASIOS 

prowadzono 22 takie ośrodki, które udzieliły wsparcia łącznie 1.415 osobom. Świadczono 

także usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 1.839 osób, wykonano ponad 656 tys. 

godzin usług, trochę mniej niż w roku poprzednim, świadczono także specjalistyczne usługi 

opiekuńcze dla rodzin z dzieckiem z niepełnosprawnością, objęto pomocą 142 rodziny 

zapewniając 24.371 godzin wsparcia. Uruchomiono dwa centra wsparcia rodzin z dzieckiem z  

niepełnosprawnością, kontynuowano program Karta dla Rodziny N z liczbą beneficjentów 

1.891, w programie, kontynuowano program Krakowska Rodzina 3 Plus, który obejmował 

ponad 6 tys. rodzin. Prowadzono także Kluby Rodzica, 47 takich klubów dla rodziców z 

dziećmi do lat 3-ch. Prowadzono także działania w zakresie pomocy, poradnictwa i terapii 

rodzin, z których skorzystało 1.171 osób. Uruchomiono centrum dla rodzin, w ramach, 

którego świadczono poradnictwo psychologiczne terapię par, poradnictwo rodzinne i socjalne, 

konsultacje indywidualne z zakresu profilaktyki uzależnień obejmując wsparciem 430 osób, 

świadczono usługi asystenta rodziny dla 650 rodzin, oraz prowadzono 28 placówek wsparcia 

dziennego dla dzieci i młodzieży, które zapewniły wsparcie dla ponad 3.400 dzieci. Ostatnia 

dziedzina to zdrowie w ramach, której realizowano 9 programów profilaktyki zdrowotnej, 

przyjęto do realizacji 3 nowe programy polityki zdrowotnej, w tym program zwiększania 

dostępności do świadczeń pielęgnacyjnych i opiekuńczych, program wczesnego wykrywania 

wad wzroku u dzieci, program wykrywania zaburzeń słuchu u dzieci. W ramach 
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prowadzonego już w latach  ubiegłych programu in vitro w roku ubiegłym urodziło się 71 

dzieci. Rozpoczęto także opracowywanie planu lokalizacji budowy centrów zdrowia 75+, jest 

to nowe narzędzie wprowadzone przez ustawodawcę i oczywiście kontynuowano Gminny 

program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii, z którego bezpośrednio na profilaktykę i terapię przeznaczono, na profilaktykę  

25 mln, a na profilaktykę uzależnień 5 mln. Przepraszam, na profilaktykę 25 i terapię 5 mln, 

tak chyba powiedziałem. Oczywiście to nie obejmuje wszystkich środków z funduszu tzw. 

alkoholowego, które są przeznaczane także na prowadzenie ośrodków dla młodzieży, na 

zajęcia sportowe i taką profilaktykę aktywną. W ramach dziedziny prowadzono żłobki i inne 

formy opieki nad dziećmi do lat 3-ch, rozwijano tą działalność, przede wszystkim 

podniesiono kwotę, dwukrotnie zwiększono dopłatę dla pozagminnych form opieki nad 

dziećmi, zwiększono wyraźnie kwotę dla dzieci z niepełnosprawnością, utworzono nowy 

żłobek na osiedlu Piastów, to jest żłobek samorządowy i zaplanowano budowę kolejnych 11 

żłobków rozłożonych proporcjonalnie w różnych częściach miasta. W ramach programu 

Aktywny maluch do roku 2026 planuje się stworzenie 1.100 miejsc w żłobkach 

samorządowych, co zwiększy liczbę tych miejsc o 33 %. Łączne wydatki na te działania 

wyniosły prawie 14 mln zł, tutaj na lewej osi Y widzicie Państwo liczbę dzieci, liczbę miejsc, 

po prawej stronie mamy taką krzywą, mamy kwoty wydatków. I oczywiście w szeregu 

czasowym widzimy przyrost miejsc opieki nad dziećmi. Proszę Państwa teraz chciałbym 

poświęcić kilka chwil omówieniu realizacji uchwał Rady Miasta Krakowa. Jest to wielki skrót 

oczywiście, ale szczegółowe informacje macie Państwo w załączniku do raportu. Tam każda 

uchwała jest, że tak powiem, ujęta z odpowiednim statusem i informacją dodatkową. Liczba 

uchwał podjętych w zeszłym roku przez Radę Miasta wyniosła 657, zrealizowano 503 

uchwały, 150 było w dalszej realizacji, uchwały uchylone były 4. Rada Miasta dokonała 

zmian 86 uchwał, ogłosiła 5 tekstów jednolitych oraz uchyliła 34 uchwały. Przyjęła tak, Rada 

Miasta przyjęła także 27 rezolucji, z których 7 zostało przekazanych do realizacji, 27 uchwał 

tzw. kierunkowych, z czego 8 zostało zrealizowanych, a 18 pozostaje aktualnie w realizacji. 

Wojewoda Małopolskie 9 razy zwracał się z wnioskiem o stanowisko w sprawie uchwał Rady 

Miasta Krakowa. Kilka słów o realizacji strategii rozwoju Krakowa, to jest taki też 

obligatoryjny element raportu. Strategia, która została uchwalona w roku 2018, która zawiera 

6 celów strategicznych oraz 54 wskaźniki oceny stopnia realizacji tych celów. W raporcie 

znalazło się 37 wskaźników, dla których były dostępne dane na koniec kwietnia, kiedy 

zakończono prace nad ubiegłoroczną wersją raportu. W ramach planu strategicznego 

realizowano 7 polityk, to są takie ogólne dokumenty kierunkowe, 24 programy strategiczne, 

to są już takie programy, które ogniskują pewne potencjały, pewne zbiory zadań i które 

zawierają szczegółowe cele, wskaźniki i zasoby finansowe przede wszystkim i 2 portfele 

projektów, podobne narzędzia do programów, nieco inne, zero emisyjny Kraków i portfel 

smart-city. Po raz pierwszy proszę Państwa w raporcie za rok 2023 zostały ujęte bardzo 

szeroko wydatki spółek miejskich zarówno w poszczególnych dziedzinach w odniesieniu do 

usług publicznych jak na przykład w gospodarce komunalnej jak i w odniesieniu do realizacji 

celów strategicznych. Tutaj widzicie Państwo w kolumnie po lewej stronie mamy kolumnę z 

wydatkami budżetu miasta, w środkowej kolumnie mamy wydatki spółek miejskich. 

Oczywiście w wydatkach budżetu miasta są także wydatki związane z dokapitalizowaniem 

spółek, te wydatki nie są już liczone po stronie spółek. I mamy ostatnią kolumnę sumującą.  

W ubiegłym roku proszę Państwa także prowadzono prace nad aktualizacją strategii, przede 

wszystkim były to konsultacje społeczne i instytucjonalne. W ramach konsultacji społecznych 

odbyto 5 plenarnych spotkań, wypełniono ponad 580 ankiet, spłynęło ponad 1000 uwag, 

część z nich została rozpatrzona pozytywnie, co zostało odzwierciedlone w raporcie z 

konsultacji społecznych. Przeprowadzono także ewaluację EX ANTE, która jest także 
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dostępna na naszych stronach. I teraz chciałem proszę Państwa nawiązać do tego raportu, 

ponieważ zlecając ewaluację EX ANTE podmiotowi zewnętrznemu firmie A2P2 z Gdańska 

poprosiliśmy ją o identyfikację czynników, istotnych czynników rozwoju miasta. I teraz 

chciałbym Państwu pokazać taki wycinek tego, co oni zrobili, a co my teraz analizujemy 

głęboko między innymi po to, żeby właśnie pogłębić nasze rozumienie miasta i czynników, 

które mają wpływ na jego rozwój. Tutaj widzimy dwa modele, jakby dwie krótkie listy 

wybranych czynników rozwoju, zidentyfikowanych w ramach ewaluacji EX ANTE i 

wszystkie te czynniki odnoszą się do zmiennej objaśnianej, jaką jest wielkość i zmiany 

produktu krajowego brutto dla Krakowa na podstawie danych z lat 2002 – 2020. Są to takie 

zmienne jak liczba podmiotów z  branż opartych na wiedzy, to jest sekcja od J do N pkb, 

wynagrodzenia w Krakowie w stosunku do średniej krajowej, średnia krajowa to jest 100 %, 

baza podatkowa PIT dla Krakowa na mieszkańca, spółki z kapitałem zagranicznym, liczba 

bezrobotnych, liczba małych i średnich przedsiębiorstw, saldo migracji, inwestycje 

przedsiębiorstw w cenach stałych. I tutaj chciałem Państwu pokazać na tych czterech 

pierwszych zmiennych takie wykresy rozrzutu, gdzie na osi Y widzimy, wzrost, trend dla 

produktu krajowego brutto, a na osi X mamy te zmienne, które obrazują bazę podatkową PIT, 

wynagrodzenia, liczbę spółek z kapitałem zagranicznym czy  liczbę podmiotów z branż 

opartych na wiedzy. Widzimy tutaj wyraźne dopasowanie tych zmiennych, czyli dużą 

zależność, dużą  taką zależność liniową i tutaj widzimy już wyniki szacunków 

ekonometrycznych obrazujących wpływ tych zmiennych na wielkość pkb. Jak widzimy liczba 

podmiotów z branż opartych na wiedzy, już kończę, to jest ostatni slajd, przyrost o jeden 

podmiot w zakresie liczby podmiotów z branż opartych na wiedzy oznacza zwiększenie 

produktu krajowego brutto dla Krakowa w latach następnych o 3 zł. Tu jest ważna zmienna, 

wynagrodzenia w Krakowie w stosunku do średniej krajowej w roku bieżącym wpływa na 

wzrost pkb o 662 zł, ale już w roku następnym obniża ten produkt o ponad 818 zł, co może 

stanowić zagrożenie dla konkurencyjności miasta. Baza podatkowa PIT dla Krakowa wzrost o 

1 zł przyczynia się do wzrostu o 9 zł produktu krajowego, spółki z kapitałem zagranicznym, 

wzrost o 1 podmiot, 1,50. W przypadku czynników rozwoju w drugim modelu mamy liczbę 

bezrobotnych wzrost o jedną osobę, jest stymulantą o 55 groszy, liczba małych i średnich 

przedsiębiorstw, wzrost o jeden jest stymulantą, mamy wzrost o 45 zł, saldo migracji, każdy 

nowy mieszkaniec Krakowa to jest wzrost o 50 groszy, inwestycje przedsiębiorstw w cenach 

stałych wzrost o jeden milion, 80 groszy. Niezbyt duża istotność statystyczna. Ale tym 

slajdem chciałem, tymi slajdami na końcu chciałem Państwu pokazać przydatność 

wskaźników, ponieważ większość tych danych tutaj ujętych w modelu to są nasze wskaźniki 

dziedzinowe. Te wskaźniki możemy wykorzystywać nie tylko do oceny stanu dziedzin, nie 

tylko do parametryzacji naszych instrumentów zarządzania, ale także możemy szukać 

zależności między tymi zmiennymi i wyciągać z tego wnioski dla naszego miasta. I nad tym 

teraz właśnie pracujemy, tak, że bardzo Państwu dziękuję za uwagę i zachęcam do dyskusji. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Szanowni Państwo do druku mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej i 

Finansów, Infrastruktury, Mienia i Mieszkalnictwa, Planowania Przestrzennego, Edukacji, 

Zdrowia i Uzdrowiskowej, Kultury i Ochrony Zabytków, Społecznej i Senioralnej, Sportu i 

Innowacji, Metropolii i Rozwoju Gospodarczego, Dialogu Obywatelskiego i Ochrony 

Środowiska. Czy ktoś w imieniu klubu chciał zabrać głos? Nie widzę, jest, proszę bardzo. Pan 

Edward Porębski obecny na sali.  
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Radny – p. Ł. Maślona 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Panie Wiceprezydencie! Szanowni Państwo 

Radni! 

Ja będę mówił krótko. Szanowni Państwo mówi się o tym, że szklanka może być 

jednocześnie do połowy pusta i do połowy pełna. Ten raport o stanie gminy kształtuje tylko 

pozytywny obraz miasta, czyli zazwyczaj władze miasta chwalą się tym, co się udało 

zrealizować i w jakim zakresie, natomiast też wydaje się, że należy się mieszkańcom troszkę 

informacji krytycznych. Ja skupię się na dwóch aspektach, o których Klub Kraków dla 

Mieszkańców od dawna już mówi i wspomina, również w dyskusjach nad raportem o stanie 

gminy w poprzednich latach. Pierwsza to oczywiście kwestie związane z ochroną środowiska, 

a tak naprawdę z zielenią i jeden podstawowy aspekt, a mianowicie wykup gruntów. Tak 

naprawdę jest to pozycja, która w zeszłej kadencji praktycznie nie istniała, pojawiały się 

jakieś sporadyczne wykupy lub też jakieś kwestie związane z długą presją społeczną, walką 

mieszkańców o jakiś teren i wtedy rzeczywiście Pan Prezydent uginał się pod tymi prośbami. 

Natomiast wydaje się, że należy po prostu w każdym roku sukcesywnie w budżecie miasta 

zapewniać odpowiednie środki po to, żeby mieszkańcy mieli sygnał, że gmina jest 

zainteresowana pozyskiwaniem terenów pod przyszłą zieleń lub też istniejącą. I mówimy tu 

zarówno o tych terenach, które w planach miejscowych są już wpisane jako zieleń publiczna i 

takich obszarów jest mnóstwo i nie będę już wymieniał tych lokalizacji, bo jest ich na tyle 

dużo, że Państwo Radni zapewne, nawet ci, którzy zostali teraz pierwszy raz Radnymi 

zorientują się, że będą mieszkańcy przychodzić i mówić wprost, Rada Miasta uchwaliła nam 

tereny zielone, ale w ślad za tym nie idą w miarę atrakcyjne kwoty na wykup. I musimy tak 

jak mieliśmy kiedyś stworzoną listę do chociażby remontów dróg czy innych inwestycji 

ważnych dla mieszkańców, również stworzyć taką listę priorytetów, jeśli chodzi o wykup, ale 

bez środków zabezpieczonych w budżecie po prostu efekt będzie taki jak w tym i w 

poprzednich raportach o stanie gminy. Brak tych środków na wykup skutkuje również tym, że 

Kraków jest miastem, które ma najmniej terenów leśnych spośród wszystkich dużych miast. 

Jeśli weźmiemy pod uwagę miasta powyżej 100 tys. to my jesteśmy w ogonie takiej 

klasyfikacji, zaledwie 5 % miasta jest pokryte terenami leśnymi, a wiemy doskonale jak 

bardzo istotne są to obszary. Dlatego te dwie rzeczy myślę, że są bardzo ważne i istotne, żeby 

tu nastąpiła gwałtowna zmiana, a nie kontynuacja tego, co było robione do tej pory. Druga 

kwestia to kwestia mieszkalnictwa, bo oczywiście można się zgodzić z tym, że remontujemy i 

remontowaliśmy w poprzedniej kadencji bardzo dużo pustostanów, ale niestety nie możemy 

powiedzieć, że Kraków jest jakimkolwiek graczem na rynku mieszkaniowym, a myślę, że 

powinien być. Powinien być, dlatego, że widzimy, co się dzieje z cenami mieszkań i że to 

staje się problemem, żeby również do Krakowa sprowadzali się młodzi ludzie czy też wiązali 

z naszym miastem przyszłość po studiach. Jeśli my, jako gmina nie uruchomimy ambitnego 

programu budowy mieszkań miejskich to niestety przyszłość Krakowa nie będzie już tak 

kolorowa jak wszyscy nam to przedstawiają. Mamy jeszcze, co prawda dodatni bilans 

mieszkańców, ponieważ jednak część osób zostaje, natomiast je wiele młodych ludzi, którzy 

ze względu na koszty mieszkaniowe w ogóle nie podejmują już nauki w naszym mieście 

wybierając inne ośrodki ze względu na koszty życia. Dlatego tylko i wyłącznie aktywne 

działanie miasta również w tym zakresie, pozyskiwanie gruntów, przekształcanie ich to jest 

rzecz, na którą powinniśmy zwrócić uwagę. Natomiast tego absolutnie brakowało w 

poprzednich latach i myślę, że to, o czym ja mogę zapewnić, to, że nasz klub będzie na te dwa 

aspekty szczególnie zwracał uwagę. Ważnym jest również rozwój transportu zbiorowego jak i 

również realizacja polityki rowerowej, która jest na papierze, ale z realizacją też jest 

zdecydowanie gorzej. Stąd nasz stosunek do raportu o stanie gminy jest krytyczny, bo nie 

może być inny, natomiast tak samo jak miało to miejsce na tej Sesji porannej, również my, 
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jako klub wiemy doskonale, że odpowiedzialność za ten stan rzeczy nie leży na barkach 

obecnego Pana Prezydenta, tylko jednak poprzedniej władzy. Natomiast zwracam uwagę 

Państwu Radnym, żeby na te wszystkie aspekty, których nie ma w raporcie, również zwracać 

uwagę, bo to jest istotne. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Pan Michał Drewnicki. Pan Radny też w trybie klubowym, tak? 

 

Radny – p. M. Drewnicki 

Nie. Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Państwo Wiceprezydenci! Szanowni Państwo 

Radni! Państwo Dyrektorzy! 

No, sytuacja, zgadzam się tak jak Prezydent Miszalski mówił na początku przy absolutorium i 

sprawozdaniu, jest niezręczna, bo zasadniczo udzielamy wotum zaufania nowemu 

Prezydentowi rozpatrując stare, że tak powiem, sprawy z zeszłego roku. Natomiast sądzę, że 

w tej dyskusji warto zasygnalizować pewne kwestie, które nowa administracja mam nadzieję 

rozwiąże w jakiś bardziej satysfakcjonujący sposób niż do tej pory były realizowane. Więc ja 

wypisałem sobie, przejrzałem dokument, przeczytałem krok po kroku, chciałem na kilka 

kwestii zwrócić uwagę, nie na wszystko, bo na to tutaj sądzę nie będzie czasu, więc po kolei 

bym tak przedstawił. Pierwsze pytanie dotyczy jakby kwestii turystyki, dziedziny 

turystycznej. W samym raporcie, w tym streszczeniu na początku, ale potem nie znalazłem 

jakiegoś satysfakcjonującego rozwinięcia, napisano, że prowadzono stały monitoring rynku 

usług najmu krótkoterminowego oraz podejmowano intensywne działania w celu dotarcia do 

przedsiębiorców świadczących  usługi hotelarskie w obiektach niezgłoszonych do ewidencji 

obiektów świadczących usługi hotelarskie. Czyli chodzi o te Airbnb, ale tu nie znalazłem 

rozwinięcia, jakie piękne słowo, taka troszkę nowomowa, korporacyjna, prowadzono 

intensywne działania w celu dotarcia itd., ale co się za tym faktycznie kryło, jakie były to 

intensywne działania i co przyniosły. Więc chciałbym znać jakieś konkrety, bo ładne słowa, 

ale co za nimi stoi. Druga ważna rzecz, kwestia zrównoważonej turystyki i kwestia zmiany 

profilu turystów. Od wielu lat się mówi w Krakowie o tym, że władze miasta, Urząd 

podejmował działania by zmienić profil turysty z tego weekendowego z Wielkiej Brytanii, 

takiego już z powiedzeń znanego na turystę, który zostaje dłużej, który jest bogatszym 

turystą, który zostawia tutaj więcej pieniędzy. Ale chciałem zapytać właśnie o to czy to się 

udało, albo jakie są wskaźniki, bo co do kwestii środków finansowych to jest tutaj tabelka, 

która pokazuje, że zasadniczo ci turyści z zagranicy mniej więcej podobne pieniądze 

zostawiali, a nawet, bo tu są takie dwie dane, że nawet nastąpił pewien spadek jakby przed 

przyjazdem do Krakowa. Więc ja bym chciał uzyskać informacje, tam była drobna, drobny 

wzrost, nie duży, ale mniejszy niż inflacja, więc bym bardzo serdecznie prosił o pokazanie 

precyzyjnych danych. I drugą daną, której tutaj nie ma, jest tylko jakby w danym roku  ujęta 

dalej jest jakby pokazane, że 30 % turystów w Krakowie dalej spędzało dwie, trzy noce, 

cztery, siedem nocy to było 27 %, ale jak to się prezentowało w poprzednich latach, bo takiej 

tabelki tutaj, inne są, akurat tej nie ma. Więc ja chciałbym po prostu zapytać i sprawdzić, czy 

te działania, albo te rzeczy, które podejmował Urząd czy one były skuteczne, czy ten czas 

dwóch, trzech dni się skrócił na rzecz cztery, siedem na przykład, czy też nie, bo choćby 

patrząc pod kątem wydatków tutaj nie ma tej zmiany ewidentnie i sam raport to pokazuje. 

Tak, tylko mam jedno pytanie, ponieważ na samym, w pierwszym punkcie tej Sesji był raport 

o stanie gminy, tak, ale nie było prezentacji, więc zasadniczo chyba mamy nielimitowany 

czas, rozumiem. Powiem tak, co ten raport pokazuje. Pokazuje w ogólności, że w zeszłym 

roku sytuacja finansów miasta była zła. Ja nie będę się czepiał tych rzeczy, bo wiele tutaj 

tabelek, wiele wskaźników pokazuje ewidentną zapaść, choćby kwestia na przykład 
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termomodernizacji w ramach miejskich programów budynków jednorodzinnych, gdzie 

wartość docelowa miała rocznie wynosić między 40, a 120, w zeszłym roku to jest dwa, ale 

rozumiem, były problemy finansowe, coś trzeba było ciąć, no, więc cięto pewne takie rzeczy. 

Ale ja bym się chciał skupić przede wszystkim na jeszcze innych działaniach, pozaznaczałem 

dużo punktów. To, co na przykład mnie niepokoi, na stronie 208 jest kwestia związana ze 

wskaźnikami stopnia realizacji celów miejskiego programu rewitalizacji Krakowa. I tu są 

takie dane, które mogą budzić niepokój, to znaczy w tych obszarach rewitalizacji dwie rzeczy 

widzimy, wzrost liczby przestępstw z 6,9 dwa lata temu do 10,3 w zeszłym roku, na 1000 

mieszkańców, natomiast druga zatrważająca dana pod tym względem, że rozumiem, że ona 

może mieć wpływ z nowym budownictwem, z mieszkaniami oddawanymi do użytku, to 

znaczy chodzi o zwiększenie dostępności mieszkańców obszaru rewitalizacji do  usług 

publicznych w zakresie ośrodków wsparcia dla osób starszych. Tutaj wartość docelowa, to 

jest w dokumentach miejskich, miała wynosić 60 %, ona w tych danych, które tutaj są nie 

osiągnęła tyle, ale ona spada. W 2021 wynosiła 56 %, a w zeszłym roku to już było poniżej  

50 %. No, więc widać, że ta wartość spada. I ogólnie czytając ten raport widać, że  wiele 

wskaźników spada, część rośnie, ta kwestia tam odnawialnych źródeł energii, budowa tras 

rowerowych, ale jest wiele wskaźników, która spada. Część to, co mówiłem, można składać 

na karb tego, że jest zła sytuacja finansowa, okej, jednoroczny spadek, dwuletni, ale część 

widać tu, że były jakieś zaniedbania z prowadzonej polityki. Więc to jest właśnie to, na co 

zwróciłem uwagę. Natomiast to, na czym najbardziej chciałem się skupić to jest kwestia 

transportowa, bo w moim odczuciu tu mamy chyba największe zaniedbania przez wiele lat i 

te statystyki, które są, nawet w tym raporcie, Przewodniczący Maślona mówił, że ten raport 

pokazuje w superlatywach, da się wyciągnąć te rzeczy, które nie są superlatywami, bo choćby 

te tabele, wskaźniki pokazują, że miasto znacząco odbiega od tych założeń, które samo na 

siebie w jakiś sposób narzuciło. Natomiast pierwsze pytanie dotyczy kwestii procentowego 

udziału komunikacji miejskiej w ogólnym ruchu w mieście. Bo tu pytanie czy to jest 

nieścisłość, bo moim zdaniem jest nieścisłość, na samym starcie czytamy, że w zeszłym roku 

nastąpił wzrost udziału komunikacji zbiorowej, spadek liczby samochodów, mamy tutaj 

konkretne dane przedstawiane, zgodnie z tym raportem, które, barometrem, czy badaniami, 

które robi Krakowski Holding Komunalny rok do roku i są konkretnie zaprezentowane dane, 

które mówią, że w komunikacji miejskiej udział wzrósł z 30 % do 44 %, samochodów spadł z 

47 do 44, jeśli te dane są prawdziwe to pierwszy raz od jakiegoś dłuższego czasu nastąpiła 

tutaj zmiana, można się z tego cieszyć. Natomiast pytanie jest jedno jak to ma, jaki ma 

związek, jak to koreluje z konkretną już daną dotyczącą sprzedaży liczby biletów, bo kilka 

paragrafów niżej natomiast czytamy, że w zeszłym roku tylko o 2 % wzrosła sprzedaż, 

pasażerów przewiezionych komunikacją miejską, a z drugiej strony te dane KHK mówią o 11 

punktach procentowych więcej. Więc pytanie jak to ze sobą koreluje, to są badania, tu mamy 

jakieś twarde dane na podstawie sprzedaży, ale bardzo bym prosił, żeby to wyjaśnić. 

Następna kwestia jakby w tym temacie, już dochodzę powoli do klu, Park and Ride. To jest 

chyba największy dramat, znaczy jeden z największych dramatów transportowych, mamy 6 

parkingów, 6 parkingów, około tysiąca miejsc, ta liczba miejsc zasadniczo nie zmienia się od 

dawna, od wielu lat. Ja jeszcze pamiętam dyskusję związaną ze Studium, potem ze strategią 

transportową, tu jest dramatyczna rzecz. Jeżeli do miasta wjeżdża dziennie ponad 200 tys. 

samochodów to jest dramatem. Więc bardzo bym prosił Pana Prezydenta nowego o  zajęcie 

się tym tematem w pierwszej kolejności, bo ci ludzie nawet jak chcą się gdzieś przesiąść na 

samochód to na razie zajmują miejsca zaraz za strefą i tworzą na osiedlach takie Park and 

Ride nieoficjalne, a to tylko wpływa negatywnie na życie ludzi. Natomiast teraz przejdę do tej 

tabelki, to jest tabela, strona 235 bodajże, tabela 4.12.1, tam są wskaźniki. I tu pierwsza 

zagwostka, udział transportu zbiorowego w przewozach osób na obszarze miasta Krakowa.  
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W 2023 według tego brak badań społecznych Barometru Krakowskiego, a na starcie raportu 

czytamy, że KHK, okej, to nie był Barometr może, bo Barometr to jest coś innego, ale KHK 

robiło badania, więc te badania były czy ich nie było, bo tutaj w tabeli stwierdzono, że nie ma 

badań, a na samym starcie cytowałem, że przecież ten udział miał wzrosnąć z 36 do 44 %, 

więc pytanie jak jest. Powiem tyle, że wartość docelowa według tych założeń, które miały 

być, miała wynosić 60 %, no, więc nawet te 44 jak wzrosło to jest daleko odbiegające od tego, 

co było zakładane. Następny wskaźnik w tej tabeli pokazuje powstanie wszystkich linii 

tramwajowych planowanych w WPF i w Studium zagospodarowania przestrzennego do 2024 

roku. Trend miał być rosnący według założeń, wartość sześć setnych kilometra, taka wartość 

znakomita, tymczasem ta wartość jest stała od 3-ch lat, dwie setne, więc trzy razy mniejsza 

wartość. Następna rzecz w tej samej tabeli, trzeba zapewnić realizację wszystkich 

planowanych, zintegrowanych węzłów przesiadkowych do roku 2024, wskaźnik miał być  

100 %, czyli wszystkie miały być zrealizowane do tego roku, tymczasem 2021, 2022, 2023 

mamy wskaźnik cały czas ten sam, 24 %, czyli 1/4, niecała 1/4 planu zrealizowana. Następny 

wskaźnik transportowy, który jest w tabeli przedstawionej w raporcie, zapewnić realizację do 

2024 wszystkich planowanych miejsc parkingowych w systemach Park and Ride i innych 

tego typu parkingach kubaturowych. Miał być trend rosnący, miały być zapewnione 

wszystkie według tego planu, tymczasem mamy 21,45 %, więc troszkę ponad 1/5 realizacji 

planu. Dramat. Następna rzecz, i to jest pozytywne akurat, udział torowisk wymagających 

modernizacji, żeby był jak najniższy, miało spadać, wartość miała wynosić poniżej, znaczy  

10 %, jest mniej, więc to należy pochwalić. Pamiętamy kilka lat temu ta wartość była dużo 

większa, tramwaje, jeszcze gdzie niegdzie są te problemy, ale wiele udało się zrobić, już nie 

ma takich sytuacji, że duża część torowisk ma ograniczenia, aż tak duże, 5 km, 10 km na 

godzinę, tu się udaje to poprawiać. Więc zasadniczo z tej tabelki, którą tutaj widzimy mamy 

jasny obraz, że zasadniczo poza jednym wskaźnikiem te rzeczy nie zostały zrealizowane. I to 

znacznie, bo ja rozumiem gdyby jakieś były drobne różnice, ale jeżeli z perspektywy kilku lat 

mamy tę samą wartość wskaźnika, albo lekką korektę no to ja się nie dziwię, że mieszkańcy 

Krakowa tą rzeczą, którą podkreślają jako pilnie wymagającą poprawy to jest kwestia 

transportowa, że są problemy z dojazdem do szkoły, do pracy, do sklepu, na zajęcia, jeśli nie 

ma parkingów, jeśli węzły przesiadkowe praktycznie nie są realizowane, tak jak być powinny, 

albo w ogóle, jeśli kwestia  udziału komunikacji miejskiej nie rośnie w sposób zadowalający, 

sądzę, że to jest rzecz, którą należy w pierwszej kolejności rozwiązać, bo Kraków się rozwija, 

do Krakowa przyjeżdża coraz więcej osób. Według ostatniego spisu mamy wzrost liczby 

mieszkańców, jeśli uwzględnić do tego aglomeracje, jak się dzisiaj mówi metropolię, to 

mamy grubo ponad milion mieszkańców, a system transportowy jak był niewydajny tak jest 

niewydajny, a ludzi przybywa.  Więc sądzę, że nawet z tego raportu da się wyczytać, że to 

jest chyba jedna z tych dziedzin, które w pierwszej kolejności wymagają poprawy. Dlatego 

też sądzę, że nowa administracja, Pan Prezydent nowy, którego oczywiście winić za to nie 

można, powinien po prostu w pierwszej kolejności się tym zająć i sądzę, że na to chciałem 

zwrócić uwagę. Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Pan Włodzimierz Pietrus, Radny. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Szanowni Mieszkańcy i Radni! 

Ja mam kilka pytań. Pierwsze mam pytanie, przy prezentacji została wyróżniona organizacja 

turystyczna Królewskiego Miasta Krakowa, Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa, 

więc mam pytanie, co takiego szczególnego w tamtym roku się wydarzyło poza tym, że 
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powstała. Więc może są jakieś informacje, osiągnięcia, które są istotne żeby tu wskazać. 

Kolejne pytanie dotyczy lokalizacji usług biznesowych, informacja jest, że 273 centra, 

nazwijmy je, autosourcingu, bo tam są różnego rodzaju są te centra, jest taka informacja. 

Mam pytanie czy to jest stała ilość utrzymująca się rok do roku czy jest spadek, bo informacje 

bieżące są takie, że jest trochę sytuacja robi się krytyczna na tym rynku, a dużo biurowców 

zaczyna być pustostanami. Więc jest informacja istotna, ponieważ jest to część gospodarki 

Krakowa, a z tego też są podatki. Jest w tym raporcie informacja, że na początku roku 2023 

Nowa Huta została wpisana jako Pomnik Historii Polski, w związku z tym mnie niepokoi 

dzisiejsza odpowiedź na interpelację, że nie ma dalszych działań, jeżeli chodzi o wpis do 

UNESCO, bo następnym krokiem, i takie są oczekiwania Rady odkąd pamiętam, żeby wpisać  

Nową Hutę na Listę UNESCO i podstawą do tego był Pomnik Historii i to już mamy od roku. 

Kolejne pytanie, ani słowa nie ma o problemie rehabilitacji blokowej, w tej chwili, jeżeli 

chodzi o nowohuckie osiedla to no to one mają około 50 lat i więcej te bloki, a to już jest, są 

to lata krytyczne dla tych budynków. Jeżeli są dobrze monitorowane i remontowane mogą 

dłużej stać, więc pytanie jest, dlaczego tego problemu w ogóle nie mamy ujętego, który jest 

problemem, który za jakiś czas będzie coraz poważniejszy. Jest to jakiż element rewitalizacji 

miasta właśnie w kontekście blokowisk, czyli rehabilitacja. Kolejny temat to jest taki, że ani 

słowa nie ma na temat metra, więc nie wiem czy ten temat nie istniał w tamtym roku, bo 

jeżeli ja pamiętam Prezydent poprzedni, wiceprezydent deklarował, że poszerzy o 1,5 m 

przekrój tunelu po to żeby się metro zmieściło. Więc pytanie jest czy są jakieś inne elementy, 

bo pamiętam, że studium wykonalności  zostało zatopione, czyli nie mamy studium 

wykonalności, więc pytanie jest jaki jest w tamtym roku problem metra zdiagnozowany i na 

jakim etapie, bo metropolia występuje, co chwilę, natomiast metra ani jedno słowo. Kolejny 

temat to jest taki, że jest diagnoza, że nastąpił bardzo duży wzrost liczby pasażerów Szybkiej 

Kolei Aglomeracyjnej, w związku z tym mam pytanie czy ta diagnoza dotyczy mieszkańców 

Krakowa czy ogólnie aglomeracji, bo mogę się domyślać, że bardziej to dotyczy aglomeracji. 

Więc w związku z tym mam pytanie jak wygląda korzystanie przez mieszkańców Krakowa z 

tej Szybkiej Kolei Aglomeracyjnej, czy jest jakaś diagnoza, przeliczenia, dane. Jest 

informacja bardzo ogólna, że w tamtym roku nastąpiła budowa przystanków Szybkiej Kolei 

Aglomeracyjnej, oczywiście nie są wymienione, które to są przystanki, więc pytanie, 

dlaczego i tak samo zostały też zmodernizowane lub wyremontowane, więc też pytanie, 

dlaczego tego nie ma, czy to nie jest jakiś element nowy, który się pojawił w mieście. Kolejne 

pytanie dotyczy lokali usługowych. Są wymienione lokale artystów, zawodów chronionych, 

galerie, natomiast ja chciałem zapytać, jeżeli chodzi o lokale usługowe, bo pojawia się 

problem również pustostanów, czyli niepłacenia czynszów, taka informacja jest, że są 

problemy z płaceniem czynszów przez mieszkańców, jeżeli chodzi o mieszkaniówkę, 

natomiast są też problemy z płaceniem w lokalach usługowych, więc moje pytanie jest  jaka 

jest skala, bo w Nowej Hucie przynajmniej ten problem występuje, dlatego też pytam o to. 

Zresztą uchwała taka kierunkowa w poprzedniej kadencji, w tym roku była, żeby przyglądnąć 

się temu problemowi i próbować ratować sytuację; żeby nie opustoszały lokale, przynajmniej 

te frontowe. Tyle moich pytań, dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Czy mamy jeszcze jakieś pytania zanim będą odpowiedzi? Nie widzę, w związku z 

tym bardzo bym prosił stronę Pana Prezydenta o udzielenie odpowiedzi. Kto będzie udzielał 

odpowiedzi?  
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Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

Szanowni Państwo dziękuję bardzo za pytania. Gdy chodzi o parki i tereny przeznaczone na 

zakup zieleni, rzeczywiście jest to pewne wyzwanie dla miasta. W zeszłym roku zakupiono 

niespełna 5 ha terenów zielonych, przy czym z analiz wynika, że na 70 ponad parków 

planowanych dla miasta Krakowa dla 30 mamy, gmina dysponuje terenami od 80 do 100 %, 

dla 20 kilku dysponuje terenami własnymi w  przedziale od 50 do 79 %, a dla pozostałych ma 

mniej niż 50 %. Więc to pokazuje skalę wyzwania. Jeżeli jest Pani Dyrektor Justyna 

Habrajska i miałaby możliwość  udzielenia głębszej informacji to bym bardzo prosił w tym 

temacie. Natomiast może tak, od razu, bardzo proszę.  

 

Pełniąca obowiązki Dyrektora Wydziału Skarbu Miasta – p. J. Habrajska 

Dzień dobry Państwu. Szanowni Państwo dla,  jak chodzi o regulacje stanów prawnych, 

pozyskiwanie nieruchomości do zasobu miasta jak chodzi o tereny zielone to dla utworzenia 

planowanego Parku Rzecznego Drwinki nabyto dwie działki oraz udziały w 11 działkach o 

łącznej powierzchni powyżej 65 arów. Dla utworzenia Parku Rzecznego Dłubni nabyto 

poprzez wykup 3 działki o łącznej powierzchni 35 prawie arów, dla utworzenia terenów 

zielonych i parków innych nabyto 4 działki o łącznej powierzchni ponad 55 arów pod Park 

Lilii Wenedy, dwie działki o łącznej powierzchni 6 arów pod Park Młynówka Królewska, 

dwie działki o łącznej powierzchni prawie 40 arów pod Park Słona Woda, jedną działkę o 

powierzchni 2 arów oraz udział w wysokości 2/24 części w działce o powierzchni i prawie  

8 arów pod Park Rzeczny Wisła, udział w ½ części w działce o powierzchni 3 prawie arów 

pod Park Zabłocie, dwie działki o łącznej powierzchni prawie 3 arów w rejonie Bagry 

Wielkie, 3 działki oraz prawo do użytkowania wieczystego 5 działek o łącznej powierzchni 

13 arów w rejonie ulicy Buszka z przeznaczeniem pod ogólnodostępną zieleń publiczną, 

jedną działkę o powierzchni 10 arów przy ulicy Łapickiego, dwie działki o łącznej 

powierzchni 7,5 ara przy ulicy świętego Jacka, dwie działki o łącznej powierzchni 22 ary oraz 

udział w ½ części w dwóch działkach o łącznej powierzchni 23 arów w rejonie ulicy 

Zygmunta Starego  z przeznaczeniem pod poszerzenie terenów zielonych, jedną działkę o 

powierzchni jeden hektar 75 arów przy ulicy Kopaliny z przeznaczeniem pod tereny rekreacji 

i sportu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Pan Dyrektor jeszcze.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

Cały czas jesteśmy przy pytaniach Pana Radnego Łukasza Maślony, mieszkalnictwo. Kraków 

powinien być miastem uczestniczącym, będącym graczem na rynku mieszkań, w pełni się 

zgadzam. Myślę, że tutaj jest wiele działań w tym zakresie. Czy jest Pan Dyrektor Andrzej 

Poznański. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Znaczy ja przepraszam Panie Dyrektorze, przepraszam, Pana Radnego przeproszę, Pana 

Dyrektora też na chwilę, po pierwsze prosiłbym żeby odpowiadać na tematy dotyczące stanu, 

który mieliśmy w tamtym roku, to, co jest w przyszłości raczej nie komentujmy, to był 

komentarz raczej Pana Radnego i tak to należy traktować. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

To dotyczyło działań pozyskiwania różnych form aktywizacji, jakby wsparcia mieszkańców 

w  zaspokajaniu potrzeb mieszkaniowych. Gdy chodzi o, w takim razie teraz może uwagi, 

pytania Pana Radnego Drewnickiego. Jakie są działania związane z monitorowaniem rynku 

turystycznego, co konkretnie miasto z tym robi, było też pytanie dotyczące struktury ruchu 

turystycznego oraz Pan Radny Pietrus pytał o działania związane ze Stowarzyszeniem LOT, 

organizacją, Krakowską Organizacją Turystyczną. Bardzo proszę Panią Dyrektor, 

koordynator  dziedziny turystyka i promocja, Pani Dyrektor Elżbieta Kantor. 

 

Dyrektor Wydziału ds. Turystyki – p. E. Kantor 

Dzień dobry Państwu. Spieszę donieść, przekazać Państwu z przyjemnością informacje o tym, 

co w dziedzinie turystyka się dzieje. Na pewno pamiętacie Państwo czas pandemii, kiedy 

turystyka nam się w Krakowie zatrzymała i kiedy nasi przedsiębiorcy odnotowali dotkliwe 

straty z tego tytułu. Ale chwalić Boga wszyscy lubimy podróżować, również nasi goście, 

którzy Kraków zaczynają coraz liczniej odwiedzać i sprawiają, że ta turystyka  nam się 

odnawia. Mówię o tym, dlatego w taki sposób, że w sytuacji, kiedy mieliśmy to tąpnięcie 

potężne w turystyce mieszkańcy Krakowa i przedsiębiorcy bardzo tęsknili za tym, żeby 

jednak ten ruch turystyczny powrócił oczywiście w sposób, o którym mówimy, że on 

powinien być zrównoważony. Zresztą na tą okoliczność w 2021 roku Rada Miasta Krakowa 

przyjęła dokument strategiczny, który się nazywa Polityka zrównoważonej turystyki Krakowa 

na lata  2021 – 28 właśnie w pandemii po to żeby podkreślić tą konieczność zrównoważenia 

ruchu turystycznego z potrzebami mieszkańców, z  jakością życia mieszkańców. Szanowni 

Państwo jednym ze zjawisk, które jakby znajduje swoje odzwierciedlenie również w turystyce 

Krakowa to jest rozwijający się turystyczny najem krótkoterminowy. On są rozpoczął tak 

naprawdę od takiego jakby projektu, który został przedstawiony i następnie wdrożony przez 

firmę Airbnb, który polegał na tym żeby dzielić się swoimi mieszkaniami. I od tego się 

zaczęło, że mieszkańcy można powiedzieć globalni zaczęli udostępniać swoje zasoby 

mieszkaniowe innym, którzy chcieli podróżować. Zaczęło się bardzo niewinnie, ale 

ostatecznie zjawisko z rozwojem turystyki, z rozwojem, okej, wracam w takim razie do/…/ 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Znaczy może Pani wpierw nam powiedzieć na jakie pytanie Pani odpowiada, a Pani niech 

odpowie.  

 

Dyrektor Wydziału ds. Turystyki – p. E. Kantor 

Pan Przewodniczący Drewnicki pytał o najem krótkoterminowy. Dlatego chciałam Państwu 

jakby  unaocznić jak to zjawisko w Krakowie się rozwija i skąd się wzięło. To w takim razie 

do ad remu zgodnie z sugestią Pana Radnego. Prezydent Miasta Krakowa ma obowiązek 

prowadzenia ewidencji obiektów niekategoryzowanych. Do takiej kategorii należy właśnie 

najem krótkoterminowy, turystyczny najem krótkoterminowy. Ta ewidencja prowadzona jest 

przez Pana Prezydenta na podstawie ustawy o usługach turystycznych i ustawie o usługach 

pilotów i przewodników. Kiedy w 2017 roku to zjawisko rzeczywiście zaczęło narastać w 

Krakowie i osiągnęło dość spore rozmiary mieliśmy w Krakowie 850 obiektów najmu 

krótkoterminowego. Obiekt nie oznacza apartamentów, nie oznacza lokal, oznacza obiekt, w 

którym znajdują się mieszkania, które nadają się do wynajmu. Dzisiaj, czyli w 2024 roku 

obiektów najmu krótkoterminowego w Krakowie, które znajdują się w ewidencji jest 2.400, 

ponad 2.400. Czyli od 2017 roku do dzisiaj to przysporzenie to około 1.800 obiektów. Te 

2.400 obiektów ponad reprezentują 35 tys. miejsc noclegowym w Krakowie. W porównaniu 
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do obiektów kategoryzowanych to jest 25 tys. miejsc noclegowych, czyli 10 tys. więcej 

miejsc noclegowych mamy w najmie krótkoterminowym niż w obiektach kategoryzowanych. 

Obiekty kategoryzowane, przypomnę, to hotele, motele, pensjonaty, domy wycieczkowe, 

które są kategoryzowane przez służby Pana Marszałka. Szanowni Państwo to przysporzenie 

świadczy o tym, co robiliśmy po to, żeby tak naprawdę pozyskać tych, którzy mają się 

rejestrować. Rejestrować mają się przedsiębiorcy i oni powinni mieć świadomość tego, że 

prowadzą działalność gospodarczą w tym obszarze i że mają obowiązek rejestracyjny. To 

wcale nie jest takie oczywiste i w związku z tym my podejmujemy rozliczne kroki po to, żeby 

ich mobilizować i zachęcać do zarejestrowania do naszej ewidencji. Szanowni Państwo i to 

jest działanie na rynku krajowym. Natomiast oprócz tego miasto Kraków zawarło sojusz z 22 

miastami europejskimi na czele z Amsterdamem, które doprowadziły do uchwalenia 

przepisów europejskich. 29 lutego Parlament Europejski przyjął rozporządzenie, które 

narzuca platformom rejestracyjnym, czyli wspomnianej Airbnb, Booking.com, Nocowanie 

itd. obowiązek umieszczania na swoich łamach tylko tych obiektów, które mają legalny 

numer rejestrowy. Czyli tak naprawdę kwestia potencjalnej szarej strefy w tym obszarze 

skończy się w momencie, kiedy te przepisy zostaną wprowadzone do prawa krajowego. 

Polska ma na to dwa lata, od 29 lutego dwa lata na to żeby wprowadzić to do przepisów 

krajowych. To nam spowoduje po pierwsze likwidację szarej strefy, obowiązki informacyjne 

dla platform rezerwacyjnych i jeszcze bardzo ważną rzecz, mianowicie w tym rozporządzeniu 

napisane jest, że organy stanowiące samorządów, czyli Rada Miasta Krakowa między innymi 

będzie miała prawo do tego, żeby ewentualnie w przypadku takiej konieczności, w 

przypadku, kiedy zajdą okoliczności, które będą to uzasadniać będzie mogła wprowadzać 

pewne regulacje w obszarze najmu krótkoterminowego. Bardzo poważne zadanie i duża 

odpowiedzialność, ale to jest ewentualnie wyzwanie przed Państwem, jeżeli takie 

okoliczności w Krakowie zajdą i będą usprawiedliwione tą koniecznością zrównoważenia 

turystyki. Tyle Szanowni Państwo o najmie krótkoterminowym. Jeżeli chodzi o zmianę 

profilu turysty. Szanowni Państwo to jest nasze zadanie i wyzwanie od wielu lat po to żeby 

rzeczywiście ten klient, który przyjeżdża do Krakowa był klientem kulturowym, żeby 

interesował się naszym dziedzictwem, żeby korzystał z niego i oczywiście to jest związane 

również z długością jego pobytu. Te długości pobytu w pandemii oczywiście w sposób 

oczywisty się nam skurczyły. Teraz ten pobyt gości zagranicznych, te cztery do siedem nocy, 

o których mówił Pan Przewodniczący Drewnicki to jest wzrost z 21,5 do 27 %. Tak, że mamy 

w tym obszarze wzrost, jeżeli chodzi o długość pobytu 3-ch nocy, to jest około 30 % i ta 

wielkość się utrzymuje. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o turystyczną organizację to jest 

organizacja, która została utworzona na podstawie ustawy o Polskiej Organizacji 

Turystycznej, czyli może jednoczyć w sobie podmioty wszelkiego autoramentu, czyli to mogą 

być i osoby fizyczne, i NGO i przedsiębiorcy i jednostki kultury i również gmina. I to gmina 

właśnie była członkiem inicjującym, który dział utworzyć w Krakowie Lokalną Organizację 

Turystyczną. Byliśmy ostatnim miastem w Polsce, ostatnim dużym miastem w Polsce, które 

nie miało Lokalnej Organizacji Turystycznej. Czyli pragnęliśmy mieć po prostu organizację, 

która skupia te wszystkie podmioty, które na rynku turystycznym działają, która może podjąć 

aktywne na tym polu  działania. Organizacja Lokalna została zrejestrowana 13 października 

ubiegłego roku. Niestety bardzo długo trwał proces rejestracji. Sąd Rejestrowy miał do nas 

różnego rodzaju pytania, wątpliwości dotyczące zapisów statutowych,  ostatecznie  

13 października organizacja została zarejestrowana, było 36 członków założycieli, dzisiaj już 

jest ich 49, organizacja się rozrasta, coraz więcej firm do niej przystępuje i te proporcje, jeżeli 

chodzi o status podmiotów są na korzyść podmiotów gospodarczych, czyli jest bardzo wiele 

firm, które są zainteresowane współpracą i współdziałaniem. Lokalna Organizacja 

Turystyczna jest między innymi zaangażowana w tej chwili w projekt Rispekt Kraków, City 
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Helpers, a również jest członkiem teamu, który będzie wdrażał projekt na Wesołej o wartości 

5 mln euro. Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

Szanowni Państwo może ja w tym momencie króciutko ustosunkuję się do kilku uwag 

dotyczących przede wszystkim rewitalizacji. Faktycznie mamy tam pewne trendy niezgodne z 

wartością znakomitą, jeżeli chodzi o przestępczość czy o dostępność obiektów pomocy 

społecznej, ale pamiętajmy, że na wartość tych wskaźników wpływa także wartość liczby 

mieszkańców. Rewitalizacja prowadzona jest na terenie między innymi Kazimierza gdzie 

liczba mieszkańców cały czas spada. Więc my przeanalizujemy tą kwestię i sprawdzimy, 

jakie czynniki miały wpływ na tę wartość. Podobnie kwestia przestępczości, ona wzrosła 

nieco w cały mieście, a w centrum na obszarach rewitalizowanych, zgodnie z mapą 

bezpieczeństwa mamy najwyższe wskaźniki przestępczości, co Pan Dyrektor na pewno 

Bogdan Klimek potwierdzi. Gdy chodzi o politykę czy program związany z, program 

zrównoważonego rozwoju transportu prosiłbym może Pana Dyrektora Łukasza Franka, 

koordynatora dziedziny transport o krótkie ustosunkowanie się do zadanych pytań 

dotyczących rezultatów tego programu i najważniejszego wskaźnika jakim jest udział 

transportu publicznego.  

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

A oprócz Pana Dyrektora Franka czy mamy jeszcze coś do odpowiedzenia, czy jeszcze jakieś 

pytania są, czy to będzie ostatnia.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

Pytania są jeszcze dotyczące zabudowy blokowej, to może ja się też  ustosunkuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

To może niech Pan odpowie na wszystkie, co są możliwe i wtedy Pan Dyrektor Franek. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P.  Wierzchosławski 

To może ja wyczerpię temat. Gdy chodzi o rehabilitację blokową, jest taka uchwała 

kierunkowa Rady Miasta, jest w planach strategii rozwoju przygotowanie takiego programu, 

natomiast obecnie jest to program niezwykle drogi i trudny. Są opracowane, w roku ubiegłym 

zostały opracowane ekspertyzy w zakresie krakowskich osiedlu na zlecenie Wydziału 

Przedsiębiorczości i Innowacji, przygotowane przez Politechnikę Krakowską, bardzo ciekawe 

studium, natomiast na ten program musimy patrzyć też horyzontalnie i powiązać go ze 

zmianami związanymi z adaptacją do zmian klimatu. Więc ostateczny kształt tego programu 

musi być jeszcze mocno przedyskutowany i przepracowany, ponieważ w tym kształcie, w 

jakim on był planowany wiele lat temu on już chyba nie jest możliwy do realizacji obecnie. 

Gdy chodzi o liczbę pasażerów SKA przeanalizujemy tą kwestię oczywiście Panie 

Przewodniczący, bo w tym momencie jestem przekonany, że chodzi o dane dotyczące 

aglomeracji krakowskiej, bo temu służy właśnie ta kolej. Natomiast źródło informacji nie 

wiem czy Polskie Koleje, czy tutaj PLK ma takie dane dotyczące tylko miasta Krakowa.  
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I w kwestii transportu proszę Pana Dyrektora Łukasza Franka, natomiast w kwestii metra 

Pana Dyrektora Łukasza Szewczyka. 

 

Dyrektor ZTP – p. Ł. Franek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Odnosząc się tylko do pytań, które się pojawiły, nie opinii, to pierwsza rzecz. Pytanie było 

dotyczące tego wzrostu udziału podróży transportem zbiorowym, które się faktycznie 

znajduje na samym początku. To jest wynik metodyki, nie chciałbym teraz jakby wykładu 

robić z metodyki, bo zajmę więcej czasu pewnie niż Pan Dyrektor, ale generalnie badania 

KHK, na które słusznie tutaj Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na to, że są z różnych 

źródeł, mamy kompleksowe badania ruchu, mamy badania Barometru, mamy właśnie badania 

KHK, które są badaniami konsumentów, tam po prostu jest przyjęta nieco inna metodyka.  

W przypadku KHK jest to pytanie o najczęściej wykorzystywany środek transportu. Z tego 

jedyne, co jest, to samo pytanie w związku z tym, można powiedzieć, że w ramach tego 

badania ten trend, ta zmiana jest widoczna, bo to są wyniki po prostu z ankiet 

przeprowadzonych wśród mieszkańców. Natomiast, jeśli weźmiemy KBR, KBR-u jeszcze nie 

było w zeszłym roku wyników, tam jest trochę inna metodyka, dlatego jest zagregowane do 

aglomeracji. To jest po prostu podejście, metodyka i z tego wynikają ewentualnie jakieś 

różnice. Proszę pamiętać, że to są podróże, czyli ktoś deklaruje właśnie czym najczęściej, 

albo jak w KBR zliczamy,  zliczamy te podróże po prostu fizycznie, natomiast sprzedaż 

biletów odnosi się albo do miesięcznych, albo do innych, więc to też trudno ze sobą tak jeden 

do jeden zestawiać. Co do SKA jedna rzecz tylko, ten trend jest widoczny, jedynym sufitem 

jest liczba dostępnych pociągów, natomiast cały czas współpracujemy w ramach biletu 

metropolitalnego, my też robimy swoje obserwacje, na razie mamy z zeszłego roku takie 

pierwsze z  wsiadających na przystankach w Krakowie, będziemy pewnie powtarzać jesienią, 

wtedy będzie możliwość potwierdzenia tego, że liczba pasażerów rośnie. Rośnie również, 

powiedzmy tak, na zasadzie obserwacji tego, co spływają informacje takie przystanki jak 

Opatkowice, takie przystanki jak Bronowice rosną po prostu w oczach. Więc nie mamy tutaj 

liczb, bo nie dysponujemy nimi, ale naprawdę myślę, że jesienne porównanie to jak 

najbardziej potwierdzi. Park and Ride była mowa o tym, o miejscach, o tym, że tutaj jest 6 

parkingów, tak naprawdę na dzień dzisiejszy mamy 9. Otwieraliśmy dopiero w styczniu, 

dokładnie, więc tutaj jakby tylko odnoszę się, że to nie jest aż tak źle, czasami kwestia tego, 

kiedy otwieramy, jak byśmy otworzyli w grudniu to już byśmy mieli znakomity wynik. Więc 

to kwestia po prostu takiego, a nie innego terminarza. Zwrócę uwagę, że wykorzystanie 

miejsc to jest 73 %, więc o tym też trzeba pamiętać, kiedy rozmawiamy o Park and Ride, na 

to na ile one będą remedium na codzienne problemy transportowe. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Pan Dyrektor Szewczyk. 

 

Dyrektor Zarządu Inwestycji Miejskich – p. Ł. Szewczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Jeśli chodzi o kwestie związane z przygotowaniem do budowy premetra w 2023 roku 

właściwie one dotyczyły uzyskiwania decyzji  o środowiskowych uwarunkowaniach.  

W czerwcu przez całe, od 5 czerwca do 5 lipca trwały konsultacje społeczne odnośnie kwestii 

środowiskowych, odbywały się spotkania we wszystkich dzielnicach, których ten projekt 

dotyczy. Natomiast, jeśli chodzi o drugą część pytania dotyczącą parametrów tunelu, tak, on 

został skorygowany, aby w przyszłości umożliwić możliwość prowadzenia tam typowego 



VI SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

19 czerwca 2024 

 

22 

 

taboru metra. Tak, że tutaj ten projekt jest taki przygotowany w sposób rozwojowy, aby nie 

doszło do zablokowania czy do uniemożliwienia ruchu tych pojazdów większych.  Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Nie widzę kolejnych zgłoszeń w  związku z tym zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 

5 Statutu Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. 

W statutowym trybie nie zgłoszono poprawek, będziemy przechodzić do głosowania i tutaj 

tylko przypomnę, że wymagana jest bezwzględna większość głosów ustawowego składu 

Rady. Dużo tych Radnych na wagarach było. Rozumiem, że Klub Koalicji gotowy. Klub 

Prawa i Sprawiedliwości gotowy. Klub Kraków dla Mieszkańców gotowy. Czy Klub Lewicy? 

Szanowni Państwo otwieram głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał? A pytałem, to przeciągniemy 

trochę głosowanie. Tutaj po konsultacji z klubem, który prosił jeszcze, żeby przedłużyć, 

zamykam głosowanie, proszę o wynik. 

 

 22 za, 0 przeciw, 14 osób się wstrzymało, 0 nie brało udziału w głosowaniu. Poproszę 

wydruk. Dziękuję. Stwierdzam, że Prezydent otrzymał absolutorium i uchwała została 

przyjęta. Przechodzimy do II czytania projektu uchwały. 

 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Krakowa za rok 2023. 
Druk 104. Referuje Pan Radny Michał Ciechowski, nie ma go, to Pani Potocka proszę o 

zreferowanie. Pani Radna Potocka. 

 

Radna – p. M. Potocka 

W sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

miasta Krakowa za rok 2023. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym Rada Miasta, w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego nie wpłynęły żadne poprawki ani uwagi, autopoprawki ani uwagi, poprawki, 

autopoprawki ani uwagi. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

I świetnie, dobrze, dziękujemy. Stwierdzam odbycie II czytania. Poddaję projekt pod 

głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję. 

 

 24 za, 0 przeciw, 15 osób wstrzymujących, 0 osób nie brało udziału w głosowaniu. 

Stwierdzam, że druk numer 104 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego został 

przyjęty. Przechodzimy do II czytania projektu uchwały. 

 

Absolutorium za rok 2023 dla Prezydenta Miasta Krakowa. 
Druk numer 105, referuje Pan, Pani Radna Potocka. 

 

Radna – p. M. Potocka 

W sprawie absolutorium za rok 2023 dla Prezydenta Miasta Krakowa nie wpłynęły 

autopoprawki ani poprawki. 

 



VI SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

19 czerwca 2024 

 

23 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Stwierdzam odbycie II czytania projektu, poddaję projekt pod głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję. 

 

 22 za, 0 przeciw, 17 się wstrzymało, 0 nie brało udziału w głosowaniu. Proszę o 

wydruk. Dziękuję. Stwierdzam, że druk został przyjęty. Absolutorium za rok 2023 dla 

Prezydenta Miasta Krakowa zostało przyjęte i udzielone. Przechodzimy do punktu 

 

Oświadczenia i komunikaty. 
Pani Alicja Szczepańska. 

 

Radna – p. A. Szczepańska 

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo ja króciutko w kwestii 

logistycznej. Chciałam poinformować w imieniu Przewodniczącej Komisji Polityki 

Społecznej i Senioralnej oraz swoim imieniu, jako Przewodnicząca Komisji Zdrowia, że  

2 lipca o godzinie 10.oo planujemy odbycie komisji dwóch wyjazdowych do Miejskiego 

Centrum Opieki na ulicy Wielickiej w Krakowie. Dlatego te osoby, które chcą żeby 

uczestniczyć po prostu, wykorzystać transport spod Urzędu Miasta bardzo proszę o te osoby o 

zgłaszanie się i wpisywanie na listę, która jest w sekretariacie Rady Miasta, dlatego, że 

musimy ewentualnie zabezpieczyć transport. Tak, że proszę żeby to jeszcze dzisiaj członków 

tych komisji, żeby się zdeklarowali. Mam nadzieję, że panowie między rozmawianiem ze 

sobą słyszeli przekaz, przynajmniej członkowie tych komisji. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Pana Radnego proszę o zachowanie spokoju na sali. Czy coś jeszcze w punkcie 

oświadczenia i komunikaty? Nie widzę, w związku z tym proszę o sprawdzenie, przepraszam, 

proszę bardzo. 

 

Radny – p. R. Zawiślak 

Szanowni Państwo chciałem Państwa zaprosić 1 lipca o godzinie 13.oo do Składu Solnego w 

Krakowie na Krakowskim Podgórzu, abyście mogli zobaczyć i zapoznać się z tym, co 

stworzyli młodzi architekci w trakcie hackathonu, który został zorganizowany przez radę 

dzielnicy XIII Podgórze, abyście zobaczyli, co można zrobić na terenie, który przylega do 

Składu Solnego, jaki park mógłby tam powstać. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Przepraszam Panie Radny. Bardzo proszę o ciszę na sali, bo Pan Radny teraz ma głos. 

 

Radny – p. R. Zawiślak 

Więc jeszcze raz. Bardzo serdecznie Państwa zapraszam do Składu Solnego 1 lipca o 

godzinie 13.oo. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Jeszcze jedno zgłoszenie, proszę bardzo, Pan Radny Tomasz Leśniak. 

 

 

 

 



VI SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

19 czerwca 2024 

 

24 

 

Radny – p. T. Leśniak 

Radnych działających w Komisji Mienia i Mieszkalnictwa zapraszamy na kontynuację 

ostatniej komisji 2 lipca o 17.oo, czyli zaczniemy od dokończenia, mamy, trzy punkty nam 

pozostały i potem będziemy prowadzić kolejną komisję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Nie widzę kolejnych zgłoszeń w związku z tym przechodzimy do sprawdzenia 

obecności. Dziękuję, proszę o wyświetlenie listy. Pan Tomasz Leśniak obecny, stwierdzam, 

że jest na sali tylko coś musiało nie zagrać. Dziękuję. Zamykam obrady VI zwyczajnej Sesji 

Rady Miasta Krakowa i nową, znaczy wznowimy Sesję za pięć do siedmiu minut, poprzednią 

Sesję wznowimy.  

 

 

 

 


